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Zápis č. 02 (169) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 22. 11. 2022                                                  

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni:  Černocký, Kočí, Křivka, Sekanina, Smrčka, Šátek, Uhříček, Dítě, Kinšt, 

Olekšák, Ondryáš (11) 

Omluveni:  Kolář, Ryšavý (2) 

Hosté:  Zemčík (elektronicky), Hajduk, Růžička, Hanáček, Čejka, Dytrych   

Program: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Slib člena AS FIT (dle přílohy č. 3 Statutu FIT). 

4. Jmenování nových členů stálých komisí AS FIT. 

5. Ustanovení vedoucího CVT. 

6. Usnesení Studentské komory AS FIT k radě BSP.  

7. Zpráva o doplňovacích volbách do Studentské komory AS VUT. 

8. Nominace zástupce AS FIT do komisí pro výběrová řízení pro obsazování míst. 

9. Návrh 21/2022: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 

v magisterském studijním programu na FIT pro akademický rok 2023/2024. 

10. Informace z RVŠ a AS VUT. 

11. Různé. 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí. Na úvod přivítal všechny přítomné členy 

a hosty na prezenčním zasedání AS FIT.  

Dr. Kočí na žádost studentů zařadil do programu nový bod „Usnesení SK AS FIT k Radě BSP“ 

a body týkající se pana děkana prof. Zemčíka předřadil za bod 4.  

Ad 1) Schválení programu jednání. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o výše uvedeném programu. 

Hlasování: Hlasovalo 11 členů, z toho 11 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  
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Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 1 (168) z ustavujícího zasedání AS FIT konaného dne 1. 11. 2022 nebyly žádné 

připomínky. 

Ad 3) Slib člena AS FIT (dle přílohy č. 3 Statutu FIT).   

Dle přílohy č. 3 Statutu FIT skládá zvolený člen AS slib. Prof. Černocký nebyl na ustavujícím 

zasedání senátu přítomný a nemohl tak slib člena složit.  

Prof. Černocký před všemi přítomnými přečetl a složil slib: 

„Slibuji, že jako člen Akademického senátu Fakulty informačních technologií Vysokého učení 

technického v Brně budu vždy jednat v souladu s právními normami státu, univerzity a fakulty. 

Budu ctít demokratické a akademické principy a budu jednat v souladu se svým svědomím 

a s plnou odpovědností vůči akademické obci, v zájmu VUT, vysokého školství a obecné 

vzdělanosti.“  

4) Jmenování nových členů stálých komisí AS FIT.  

Dr. Kočí navrhl doplnit Ekonomickou komisi AS FIT o nového člena prof. Černockého, který 

s jmenováním souhlasí. 

Dr. Kočí vyzval členy senátu k hlasování o předloženém návrhu na doplnění Ekonomické 

komise AS FIT o prof. Černockého.  

Návrh usnesení 1 

AS FIT schvaluje návrh na jmenování prof. Černockého členem Ekonomické komise AS FIT. 

Hlasování: Hlasovalo 11 členů, z toho 11 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Ad 5) Ustanovení vedoucího CVT. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil na zasedání akademickému senátu k projednání návrh 

22/2022: „Projednání ustanovení vedoucího CVT“. Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT 

(https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) a byl předložen v řádné předkládací lhůtě.  

Dr. Kočí předal slovo předkladateli panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který se jednání senátu 

účastnil prostřednictvím videokonference.  

Dr. Smrčka zajistil on-line spojení s panem děkanem, který všechny členy pozdravil a přednesl 

úvodní slovo k tomuto bodu a svůj návrh na ustanovení vedoucího CVT Ing. Čejku. 

Prof. Zemčík podotkl, že Ing. Čejka je schopen vést CVT, což již předvedl jako pověřený 

zástupce, velmi dobře zná místní prostředí a má k vedení CVT všechny předpoklady. 

Ustanovení do funkce navrhuje do 31. 3. 2024. 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Dr. Kočí požádal Ing. Čejku o souhrn svých priorit ve funkci vedoucího CVT. Ing. Čejka 

seznámil členy senátu s koncepčními záležitostmi, které má v plánu, a s dlouhodobou snahou 

více přiblížit CVT zaměstnancům.   

Dr. Kočí připomněl, že tento bod AS FIT pouze projednává a neschvaluje jej. AS k návrhu 

nevyslovil žádné připomínky.  

Ad 6) Usnesení Studentské komory AS FIT k radě BSP.   

Dr. Kočí na žádost předsedy Studentské komory (dále jen SK) AS FIT, Bc. Ondryáše, zařadil 

na program jednání bod týkající se usnesení Studentské komory AS FIT k radě BSP a tímto mu 

předal slovo. 

Předseda SK AS FIT Bc. Ondryáš seznámil členy senátu s přijatým usnesením a s okolnostmi 

vedoucími k jeho přijetí. 

Informoval, že SK AS FIT jednohlasně přijala 17. 11. 2022 usnesení uvedené níže, které se 

týká fungování rady pro bakalářský studijní program a dění v ní v posledních dnech.  

„Studentská komora Akademického senátu FIT VUT v Brně vyjadřuje nespokojenost 

s fungováním a organizací rady studijního programu pro bakalářský studijní program 

Informační technologie. 

Tato rada má podle Řádu studijních programů VUT za úkol mimo jiné průběžně sledovat a 

hodnotit kvalitu výuky ve studijním programu. Vzhledem k tomu, že se rada prezenčně od 

listopadu 2018 sešla pouze třikrát, SK AS FIT pochybuje o schopnosti této rady řádně 

vykonávat svou činnost. Zároveň radu upozorňuje, že podle výše uvedeného řádu se rada schází 

minimálně jedenkrát ročně (v roce 2021 se nesešla vůbec). Soudí ale přitom, že pro dosažení 

jejích úkolů je zapotřebí vyšší počet kratších osobních schůzek s konkrétními cíli a výstupy. 

Řešení podstatných problémů výhradně v podobě e-mailové konverzace a per rollam hlasování 

považuje SK AS FIT za nedostatečné. SK AS FIT vyzývá předsedu rady k nápravě, a to v zájmu 

udržení a zvyšování kvality výuky na FIT VUT. 

Rada od 15. 11. 2022 hlasovala o schválení tematických okruhů pro ústní část státní závěrečné 

zkoušky pro akademický rok 2022/2023, ve kterých došlo oproti okruhům z předchozího ak. 

roku k rozšíření okruhu vycházejícího z povinného předmětu Diskrétní matematika, aniž by 

taková změna byla konzultována s garantkou předmětu. Patrně není jasné, které osoby mají k 

úpravám navrhovaných dokumentů přístup, a není poskytnuta možnost efektivního sledování 

změn všemi členy rady. SK AS FIT považuje takový způsob jednání u stěžejního poradního 

orgánu za nevyhovující. Vyzývá proto předsedu rady k zhodnocení a nápravě organizačních 

nedostatků, určení jasných pravidel a postupů při projednávání návrhů. Dále žádá radu 

o opakované projednání navržených tematických okruhů.“ 

Dr. Kočí následně otevřel k tomuto tématu diskuzi. Nejprve se slova ujal pan proděkan Dytrych, 

který objasnil situaci z pohledu fakulty a vysvětlil průběh příprav dokumentů a per rollam 

hlasování. Následně informoval pan děkan, prof. Zemčík, že s předsedou rady BSP, 

doc. Kolářem, o této situaci hovořil a budou ji dále řešit. Příští zasedání rady BSP proběhne 

prezenčně. Vzhledem k tomu, že doc. Kolář je omluvený ze zasedání senátu, nemohl se 
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k danému usnesení přímo vyjádřit. Další vstupy do diskuze již nebyly a dr. Kočí ukončil 

projednávání tohoto bodu. 

Ad 7) Zpráva o doplňovacích volbách do Studentské komory AS VUT  

Vzhledem k tomu, že předseda volební komise pro doplňovací volby do AS VUT ve volebním 

obvodu studentů na FIT VUT, doc. Kolář, nebyl na zasedání senátu přítomen, dr. Kočí 

informoval členy senátu o výsledku volby: 

- Doplňovací volby do AS VUT proběhly elektronicky prostřednictvím modulu Volby v In-

traportálu informačního systému VUT dne 3. listopadu 2022 od 0:00 do 23:59 hod. 

- Volební komise FIT pracovala ve složení doc. Dušan Kolář, předseda komise a zástupce 

ve volební komisi VUT, doc. Ondřej Ryšavý a Bc. David Sedlák. 

- V doplňovacích volbách do AS VUT v Brně byl ve volebním obvodu studentů zvolen Lu-

káš Brázdil, kterému tímto gratulujeme.  

- Bližší podrobnosti včetně protokolu jsou zveřejněny na úřední desce zde: 

https://www.fit.vut.cz/fit/as/electionSKAS2022/. 

Ad 8) Nominace zástupce AS FIT do komisí pro výběrová řízení pro obsazování míst. 

Dr. Kočí připomněl, že podle čl. 6 Řádu výběrových řízení na VUT (dále jen Řád) má 

akademický senát právo nominovat svého zástupce do komise pro výběrové řízení pro 

obsazování míst vedoucích a dalších zaměstnanců. Podle čl. 5 Řádu musí být zástupce 

akademického senátu vždy členem komise pro výběrové řízení pro obsazování míst 

akademických, výzkumných a vývojových pracovníků.  

Dr. Kočí navrhnul jmenovat prof. Černockého jako stálého zástupce AS FIT do výběrových 

komisí podle čl. 5 a 6 Řádu pro celé funkční období AS FIT. Pokud by se stálý zástupce nemohl 

účastnit komise, např. z důvodu střetu zájmů, navrhnul jmenovat současně se stálým zástupcem 

i náhradníka, prof. Sekaninu. Oba navržení s tímto souhlasí. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o níže uvedeném návrhu usnesení. Protože se hlasování týkalo 

jmenovitě určených osob, proběhlo tajně. Každý člen senátu dostal hlasovací lístek, na kterém 

jsou uvedeni prof. Černocký jako zástupce a prof. Sekanina jako náhradník. Souhlas s nominací 

vyjádřil člen senátu zaškrtnutím příslušného jména. 

Návrh usnesení 2  

AS FIT nominuje prof. Černockého svým zástupcem do komisí pro výběrová řízení pro 

obsazování míst (podle čl. 5 a 6 Řádu výběrových řízení na VUT). Dále AS FIT nominuje 

prof. Sekaninu jako stálého náhradníka pro případ, kdy by nemohl být prof. Černocký 

z objektivních důvodů jmenován do komise. Nominace jsou platné po celé funkční období AS 

FIT.  

Hlasování: V tajném hlasování hlasovalo 11 členů, z toho 11 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů 

se zdrželo. Všechny hlasovací lístky jsou platné a na všech jsou zaškrtnuti oba kandidáti. 

https://www.fit.vut.cz/fit/as/electionSKAS2022/
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Ad 9) Návrh 21/2022: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 

v magisterském studijním programu na FIT pro akademický rok 2023/2024. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu návrh č. 21/2022 směrnice „Pravidla 

přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v magisterském studijním programu na FIT 

VUT pro akademický rok 2023/2024“. Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT 

(https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) a byl předložen v řádné předkládací lhůtě.  

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele, panu proděkanovi doc. Růžičkovi, aby návrh 

představil, podal k jednotlivým úpravám bližší komentář a vysvětlil navrhované změny. 

Doc. Růžička připomněl, že: 

- V českém jazyce pro akademický rok 2023/2024 fakulta otevírá navazující magisterský 

studijní program Informační technologie a umělá inteligence (N0619A140001) se 

specializacemi  Vývoj aplikací (NADE), Bioinformatika a biocomputing (NBIO), 

Kyberfyzikální systémy (NCPS), Vestavěné systémy (NEMB), Počítačová grafika 

a interakce (NGRI), Superpočítání (NHPC), Inteligentní zařízení (NIDE), Informační 

systémy a databáze (NISD), Inteligentní systémy (NISY), Strojové učení (NMAL), 

Matematické metody (NMAT), Počítačové sítě (NNET), Kybernetická bezpečnost 

(NSEC), Softwarové inženýrství (NSEN), Zpracování zvuku, řeči a přirozeného jazyka 

(NSPE), Verifikace a testování software (NVER) a Počítačové vidění (NVIZ). 

- Doc. Růžička dále informoval, že v anglickém jazyce bude v akademickém roce 2023/2024 

otevřen navazující magisterský studijní program Master of Information Technology 

(N0613A140038), který se dále nedělí na specializace. 

Pravidla se vydávají každý rok, úpravy byly provedeny tak, aby naše směrnice byla v souladu 

se směrnicí rektora.  

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Legislativní komise AS FIT (dále jen LK), dr. Smrčkovi. 

Legislativní komise předložený návrh projednala a měla k němu dvě připomínky (zrušení 

poslední věty u čl. 7, odst. 8 věty „Umístí-li se na posledním místě více uchazečů se stejným 

počtem bodů, jsou ke studiu přijati všichni tito uchazeči.“ a upřesnění čl. 4 „Celkem může být 

přijato maximálně 300 uchazečů v každém studijním programu.“). Po jejich zapracování 

doporučuje návrh ke schválení. Zástupce předkladatele, proděkan Růžička, s navrženými 

úpravami souhlasí. 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi, v rámci které byly vznesené dotazy zodpovězeny. 

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

Návrh usnesení 3 

AS FIT schvaluje „Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v magisterském 

studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2023/2024“ po zapracování připomínek 

z Legislativní komise AS FIT.  

Hlasování: Hlasovalo 11 členů, z toho 11 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Předložený dokument je uveden v příloze č. 1 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 10) Informace z AS VUT a Rady VŠ 

Doc. Hanáček sdělil informace ze zasedání Akademického senátu VUT 8. 11. 2022. VUT se 

připojuje k výzvě změny hodnocení vědeckých výsledků, bude kladen větší důraz na 

kvantitativní ukazatele. Bližší informace ze zasedání AS VUT jsou dostupné na webových 

stránkách senátu zde: https://www.vut.cz/vut/struktura/as . 

Dne 13. 10. 2022 se dr. Kočí zúčastnil zasedání sněmu Rady VŠ, program byl poměrně nabitý. 

Diskutovali se standardní body, financování VŠ, financování vědy, novela VŠ zákona apod. 

Navýšení financí pro VŠ, na energie, novela zákoníku práce (dohody o provedení práce, home 

office) apod. Další informace z jednání Rady VŠ jsou dostupné na webových stránkách rady 

zde: http://www.radavs.cz/. 

Ad 11) Různé. 

Dr. Kočí poděkoval panu proděkanovi dr. Dytrychovi za úpravu a vylepšení webových stránek 

pro AS FIT včetně generování členů AS FIT a komisí z informačního systému. 

Děkujeme dr. Křivkovi za upozornění nepromítnutí části schváleného Dodatku č. 1 ke Statutu 

FIT v úplném znění. V budoucnu může dojít k další novele Statutu FIT v oblasti týkající se 

definice našeho informačního systému a co se pod tímto pojmem bude skrývat. 

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín řádného zasedání je stanoven na úterý 13. 12. 

2022 ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Na příštím zasedání senátu se budou projednávat zejména finanční záležitosti (úprava 

schváleného rozdělení finančních prostředků na FIT pro tento rok, projednání navýšení 

finančních prostředků pro novou personální posilu na CVT a pro zahraničního pracovníka 

doc. Malika na příští rok apod.), tyto body bude ještě projednávat Ekonomická komise AS FIT.    

Usnesení přijatá na řádném zasedání AS FIT č. 2 (169) dne 22. 11. 2022: 

Usnesení 1 

AS FIT schvaluje návrh na jmenování prof. Černockého členem Ekonomické komise AS FIT. 

Usnesení 2 

AS FIT nominuje prof. Černockého svým zástupcem do komisí pro výběrová řízení pro 

obsazování míst (podle čl. 5 a 6 Řádu výběrových řízení na VUT). Dále AS FIT nominuje 

prof. Sekaninu jako stálého náhradníka pro případ, kdy by nemohl být prof. Černocký 

https://www.vut.cz/vut/struktura/as
http://www.radavs.cz/
mailto:senat@fit.vutbr.cz
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z objektivních důvodů jmenován do komise. Nominace jsou platné po celé funkční období AS 

FIT.  

Usnesení 3 

AS FIT schvaluje „Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v magisterském 

studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2023/2024“ po zapracování připomínek 

z Legislativní komise AS FIT.  

Dr. Kočí poděkoval všem za účast. 

 

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Bc. Ondřej Ondryáš, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  


